
VRAGEN EN ANTWOORDEN WEIDEVOGELKERNGEBIED ZUIDPOLDER VAN DELFGAUW 
 
Wat gaat er in de Zuidpolder van Delfgauw gebeuren? 
De provincie Zuid-Holland, Staatsbosbeheer, de gemeente Pijnacker-Nootdorp en het Hoogheemraadschap van Delfland slaan de 
handen in één voor de realisatie van een weidevogelkerngebied van 110 hectare in de Zuidpolder van Delfgauw.  
 
Waarom is dit nodig? 
Er zijn steeds minder weidevogels in Zuid-Holland en in Nederland in het algemeen. Dankzij deze samenwerking krijgen weidevogels 
een veilige plek om te broeden, blijft het open polderlandschap behouden in de toekomst en ontstaan er nieuwe kansen voor 
agrarisch natuurbeheer. De samenwerkende partijen willen de balans tussen natuur en landbouw terugbrengen in het gebied, zodat 
de weidevogel hier beter gedijt. Het doel van het weidevogelkerngebied is de verhoging van het aantal broedende weidevogels en 
het verbeteren van het broedsucces, denk hierbij aan de grutto, kievit, scholekster, tureluur, kemphaan en kluut. Met de uitvoering 
van de beheermaatregelen blijft het open landschap van de polder behouden voor de toekomst en zo ontstaan er ook nieuwe 
kansen voor agrarisch natuurbeheer. Het gebied wordt bloemrijker wat goed is voor insecten en het foerageren, rusten en broeden 
van de vogels. De natuurvriendelijke oever zal op termijn de biodiversiteit in het gebied versterken. 
 
Wat voor werkzaamheden gaan jullie uitvoeren? 

- Plaatsen van nieuwe dammen en stuwen op een aantal nieuwe en bestaande locaties, waardoor het 
waterbeheer in het gebied zal verbeteren.   

- Vervangen en aanbrengen van dammen, duikers en stuwen voor goed waterbeheer.  
- Het aanleggen van natuurvriendelijke oevers in het weidevogelkerngebied. Het talud van oevers wordt 

flauwer gemaakt, waarvan diverse dieren, vogels, insecten, vissen en amfibieën zullen profiteren. 
- Voor waterbeheer zullen bestaande oude greppelstructuren in de percelen worden hersteld  
- Voor toekomstig gebiedsbeheer zullen ook dammen en hekwerken worden hersteld en aangelegd.  

 
Wanneer starten de werkzaamheden?  
De voorbereidingen zijn al in volle gang. De uitvoering staat gepland voor het najaar 2024 tot en met voorjaar 2025. 
 
Hoe lang gaan de werkzaamheden in het gebied duren?  
De doorlooptijd van de uitvoering van de werkzaamheden is een paar maanden. 
 
Wat gaat er met de eendenkooi gebeuren in het gebied?  
Er is een beheerplan 5 jaar opgesteld. Wordt gefaseerd  beheerd over een periode van vijf jaar. In 2024 zijn de eerste 
zaagwerkzaamheden uitgevoerd door een hovenier.  
 
Hoe groot wordt of is het gebied? 
Het gebied is 110 hectare groot.  
 
Houden jullie ook rekening met de agrariërs in het gebied? 
Binnen het project is samenwerking met lokale boeren in het gebied van groot belang. Het beheer gebeurt in 
samenwerking met de pachters van de percelen. 
 
Merken de omwonenden of bezoekers wat van de werkzaamheden?  
Op dit moment is nog niet helemaal duidelijk welke transportroutes door de aannemer gebruikt gaan worden.  
De aannemer zal bij de realisatie van de vergroting van het plas-drasgebied waarschijnlijk gebruik maken van het 
wandelpad in de Groene Keijzer, waardoor deze mogelijk tijdelijk slecht toegankelijk is.  
Mogelijk maakt de aannemer gebruik van het pad langs de N470 voor het afvoeren van water naar het gemaal  
Er zal mogelijk sprake zijn van extra verkeer op de Wilgenweg en Oude Leedeweg 
 
Is er al een aannemer voor dit project?   
Nee, nog niet. De verwachting is dat deze in september of oktober bekend is. 
 
Moeten er bomen worden gekapt? Waarom en welke?  
Met name in de eendenkooi worden bomen gekapt zoals esdoorns die daar cultuurhistorisch niet thuis horen. De andere reden van 
houtachtige opstanden is het verwijderen van potentieel leefgebied voor dieren die jagen op weidevogels in het kerngebied. 
 



Wie gaat het gebied beheren? 
Het gebied is in eigendom bij provincie Zuid-Holland, gemeente Pijnacker-Nootdorp en Staatsbosbeheer. Het idee is dat het gebied 
door één partij zal worden beheerd. In de komende periode zal hier meer duidelijkheid over komen. 
 
Hoe is de jacht en bestrijding geregeld in het gebied?   
De drie grondverpachters, provincie, gemeente en Staatsbosbeheer, zijn in gesprek met WBE Midden-Delfland en de kooiker om tot 
jachthuurovereenkomst te komen.  
 
Hoe gaat ons uitzicht veranderen? 
Qua uitzicht verandert er heel weinig. De uitkijkpost aan de zuidzijde komt te vervallen n.a.v. input inloopavond in maart. 
Er worden een aantal ingrepen gedaan in de waterhuishouding, maar hier zie je niets van. Er komt ook een aanpassing in de 
beplanting, die krijgt meer ecologische waarde. Deze aanpassing is ook niet echt zichtbaar.  
 
Wat wordt de recreatieve invulling? 
Er komt een informatiebord bij het fietspad aan de zuidzijde en een picknicktafel. 
Bij parkeerplaats Groene Keizer komt een nieuw informatiebord met actuele gegevens over het gebied. 
 


